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PODGORICA

Obavjestavamo Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine

Crne Gore, ovlasceni predstavnik Kluba poslanika Bosnjacke stranke, poslanik
Mirsad Nurkovic, postaviti pitanje predsjedniku Vlade Crne Gore na Drugoj -

posebnoj sjednici Prvog redovnog (proijeenjeg) zasijedanja u 2025. godini koja

je zakazana za 26. m^rt 2025. godine.

Predsjednik poslanickog kluba,
Amer/Smailovic

Klub poslanika Bosnjacke stranke

Kancelarija br. 131 tel/fax: +382 20 404 515
klub.poslanika@bscg.me | www.bscg.me



Skupstina Crne Gore

Klub poslanika Bosnjacke stranke
Kancelarija br. 13

tel/fax:+382 20 404 515

klub.poslanika@bscg.me
www.bscg.me

BOSNJACKA

STRANKA

Broj: 25-03-2/25

Datum: 25.03.2025. godina

SKUPSTINA CRNE GORE

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavijam
sledece pitanje predsjedniku Vlade Cme Gore, gospodinu Milojku Spajicu:

I’ostovani prcdsjcdnice Vlade,

Obzirom da se Vlada uzurbano sprema za realizaciju jednog broja

velikih infrastrukturnih projekata a ista se ne mogu finansirati bez novih

zaduzenja pitanje glasi: kavu ce refleksiju imati ta nova zaduzenja na

ukupni javni dug drzave uzimajuci u obzir da bi ta nova zaduzenja znacila

i nova velika investiciona ulaganja, a ista bi trebala da odbace i nove

prihode i da budu generator ekonomskog razvoja u srednjem roku?

OBRAZLOZENJE:

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine.

Poslanik,
Mirsad Nurkovid
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Klub poslanika Bosnjacke stranke
Poslanik: g-din Mirsad Nurkovic

POSLANICKO PITANJE

Postovani predsjednice Vlade,

Obzirom da se Vlada uzurbano sprema za realizaciju jednog broja

velikih infrastrukturnih projekata a ista se ne mogu finansirati bez

novih zaduzenja pitanje glasi: Kakvu ce refleksiju imati ta nova

zaduzenja na ukupni javni dug drzave uzimajun u obzira da bi ta nova

zaduzenja znacila i nova velika investiciona ulaganja, a ista bi trebala

da odbace i nove prihode i da budu generator ekonomskog razvoja u

srednjem roku.

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Nurkovicu,

Zelim da Vam se zahvalim na interesovanju za projekte koji znace

bukvalno zivot za Crnu Goru. Najrazvijenije svjetske i evropske zemlje,

prvo su gradile saobracajnu mrezu, jer im je to olaksalo privredni i

ekonomski rast.

Usudicu se da kazem kako je Crna Gora infrastrukturno potpuno

nerazvijena, a zahtjevi su daleko veci od onoga sto mogu da istrpe nasi

putevi i aerodromi. Kada na to dodamo zapustenu zeljeznicu, koju sada

pocinjemo da rekonstruisemo, i neiskoriscene potencijale Luke Bar,

onda je jasno da je nasa ekonomija dostigla u neku ruku limit
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U takvoj situadji, a sa motivom da u sto skorijem roku dodemo do

prosjeka Evropske unije, kada govorimo o ekonomiji,
nikakvog izbora - kljucnu infrastrukturu MORAMO da gradimo.

Istina, radimo to konzervativno, pazljivo vodeci racuna o zaduzenju,

kako bi maksimalno amortizovali uvecanje javnog duga, koji je dostigao

aktuelni nivo zahvaljujuci dominantno losoj ekonomskoj politid Vlada

prije 2020. koje su se zaduzivale kako bi ispladvaie plate i socijalna

davanja. Trenutna zaduzenja su iskljucivo sa ciljem vracanja dugova,

koji nijesu nastali tokom mandata ove Vlade, i izgradnju infrastrukture

neophodne za rast ekonomije.

Na toj liniji je pomjeren pocetak radova na drugoj dionid auto-puta, da

bi iskoristili grant Evropske unije i izuzetno povoljne kredite EBRD-ija,

najmanjim uticajem na povecanje javnog duga. U slicnom aranzmanu

ceino nastaviti da unapredujemo puteve, kroz partnerstva
kredibilnim organizadjama iz prijateljskih zemalja.

U tom kontekstu isticem da ce nam odredena sredstva za izgradnju

infrastrukture biti dostupna kroz Plan rast, a zelja nam je da dobar dio

potrebnog novca nastavljamo da osiguravamo kroz grantove Evropske

komisije.

Uz to trudicemo se da Kapitalni budzet raste iz godine u godinu, kako

bi se odredene dionice finansirale direktno od nadh sredstava. Takode,

uvjeravam vas da cemo na kraju dodatna sredstva uvijek osiguravati

povoljnim kreditnim aranzmanima kroz medudrzavne ugovore.

Dodatno, naglasavam da Vlada preduzima aktivnosti u dijelu kreiranja

prostora za nove investicione forme ostvarive kroz javno privatno

partnerstvo, koje ima veliki potencijal. Tu zelimo da investitore

kreiranjem strateskih okvira, kako bi efikasnom
administradjom privukli dodatna privatna ulaganja.

nemamo

sa

sa

motivisemo



Postovani posianice Nurkovicu,

Na kraju moram da istaknem, da ste vrlo lijepo primijetili korz Vase

pitanje: izgradnja infrastrukture je proces koji ima brojne pozitivne

implikacije, a istovremeni rad na vise dionica, bice znacajan generator

daljeg ekonomskog rasta, iz cega ce doci do uvecanja plata, penzija i

ostalih primanja. Zato izgradnja saobracajnice nikog ne bi trebalo da

plasi, jer je ona u stvari garant bolje buducnosti za sve nase gradane!

S postovanjem,

PREDSJEDNIK

mr Milojko Spajic
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